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МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН 
ТЪРЖЕСТВЕНО ОТКРИ

НОВАТА УЧЕБНА 2016/2017 ГОДИНА

На 12 септемри в зала „Магнум“ на Втора клинична 

база, с официална 

церемония, за 42-ри 

път,  беше даден 

стартът на новата 

академична учебна 

година в Медицин-

ски университет – 

Плевен.

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ НА НАРОДНОТО СЪБРАНИЕ 
ЦЕЦКА ЦАЧЕВА БЕШЕ УДОСТОЕНА 

С ПЛАКЕТ ЗА ИЗКЛЮЧИТЕЛЕН ПРИНОС 
ЗА РАЗКРИВАНЕТО НА ФАКУЛТЕТА ПО ФАРМАЦИЯ 

МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН БЕ ОСНОВЕН 
ОРГАНИЗАТОР И ДОМАКИН НА 
НОЩТА НА УЧЕНИТЕ 2016 В ПЛЕВЕН

На 30 септември 2016 г. ученици, студенти и граждани на Плевен за четвърти път се 
докоснаха до науката, участвайки в Европейската „Нощ на учените 2016” в града.

ХІV МЕЖДУНАРОДНА МЕДИЦИНСКА 
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МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН ТЪРЖЕСТВЕНО ОТКРИ
НОВАТА УЧЕБНА 2016/2017 ГОДИНА

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ НА НАРОДНОТО СЪБРАНИЕ ЦЕЦКА ЦАЧЕВА 
БЕШЕ УДОСТОЕНА С ПЛАКЕТ ЗА ИЗКЛЮЧИТЕЛЕН ПРИНОС 

ЗА РАЗКРИВАНЕТО НА ФАКУЛТЕТА ПО ФАРМАЦИЯ 

На 12 септемри в зала „Магнум“ 
на Втора клинична база, с официал-
на церемония, за 42-ри път, беше 
даден стартът на новата академична 
учебна година в Медицински 
университет – Плевен. Официални 
гости на събитието бяха председа-
телят на Народното събрание Цецка 
Цачева, почетният ректор на 
МУ–Плевен проф. Григор Горчев, 
народният представител Владислав 
Николов, областният управител 
Ралица Добрева, зам.-кметът на 
Община Плевен Стефан Милев.

Първокурсниците, прекрачили за 
първи път прага на плевенската 
Алма Матер, бяха посрещнати тър-
жествено в залата, като всеки един от 
тях получи свитък с химна на акаде-
мичната общност  „Gaudeamus“. Той 
беше изпълнен от  Общинска хорова 
формация „Гена Димитрова” с 
диригент Анелия Дечева. Под 
звуците му беше посрещнато и 
ръководството на Университета.

Проф. Маргарита Александрова, 
Зам.-ректор по учебната дейност, 
водещ на тържеството, представи 
пред новите възпитаници структу-
рата на висшето училище.

Ректорът на Университета проф. 
д-р Славчо Томов приветства 
новоприетите студенти, техните 
родители и преподавателите.  
Приветственото си слово той 
започна с думите: „Днешният ден е 
исторически, защото посрещаме 
първите студенти, които ще се 
обучават в новоразкрития факултет 
по Фармация. Днес плевенската 
Алма Матер се откроява на картата 
на висшето образование у нас и 
Европа със съвременния си профил 
на иноватор, привличайки все 
повече български и чуждестранни 
студенти. Медицинският универси-
тет в Плевен е пионер във въвежда-
нето на роботизираната хирургия и 
телемедицината. В Телекомуни-
кационния център тази година ще 
отвори врати 3D студио за обучение 
на студентите, на разположение ще е 
и високотехнологичният образова-
телен портал – медицинската маса за 
виртуални дисекции”, Проф. Томов 
подчерта, че всичко това показва, че 

първокурсниците са напра-
вили правилен избор на 
учебно заведение. Той 
акцентира и върху факта, че 
портфолиото от специал-
ности на Университета се е 
обогатило с още една, много 
атрактивна програма – 
фармация, за която  са 
привлечени много хабили-
тирани преподаватели. Той 
припомни трудния три-
годишен път до разкрива-
нето на факултета по 
Фармация. Ректорът официално 
обяви и декана на новия Факултет – 
проф. Тони Веков. Лично от свое име 
и от името на академичното 
ръководство проф. Славчо Томов 
изрази огромна благодарност към 
председателя на 43-то Народно 
събрание Цецка Цачева: „През 2016 
ние постигнахме най-високата си 
стратегическа академична цел 
развиване на ново звено в структу-
рата на МУ. За тази значима победа 
плевенската академична общност бе 
подкрепена от цялата общественост, 
от всички институции и политиче-
ски партии. Но, повярвайте ми, без 
б е з р е з е р в н а т а  п о д к р е п а  н а  
председателя на парламента Цецка 
Цачева, факултетът нямаше да бъде 
факт за толкова кратко време.“  Г-жа 
Цачева беше удостоена от ректора 
на Медицински университет – 
Плевен, проф. Славчо Томов, с 
почетен плакет за изключителен 
принос за разкриването на факул-
тета по Фармация към висшето 
училище.

Силно развълнувана от призна-
нието, приемайки плакета, г-жа 
Цачева призна, че дори е загубила 
своето дар слово. Тя се върна назад 
във времето, припомняйки дългия 
път – от стартирането на процеду-
рата до разкриване на новия 
факултет в МУ-Плевен. „В началото 
винаги има един, който дава идеята. 
След това той увлича след себе си 
свои съратници и съмишленици и 
такива, които казват, че това няма да 

– 

стане, защото е много смел полетът 
на мисълта. Но с времето, когато си 
достатъчно упорит, когато  успееш 
да привлечеш на своя страна 
академичната общност, общинска-
та управа, гражданите, студентите – 
бивши възпитаници на универси-
тета, нещата се случват”, категори-
чна бе Цачева. Тя изтъкна, че може 
би отстрани изглежда, че нещата са 
се случвали бързо и поясни: 
„Повярвайте ми, много време изми-
на от началото. Три регистратури 
на Народното събрание – 41-во, 42-
ро и 43-то, две редовни и няколко 
служебни правителства, различни 
състави на министерествата на 
образованието и на здравеопазва-
нето, различен състав на правител-
ството, различни парламентарни 
групи. Казвам това, за да стане ясно 
какъв огромен екип от хора бяха 
ангажирани с тази идея. За мен е 
гордост да бъда една малка част от 
този огромен екип, затова поздравя-
вам всички вас, участници в него и 
разбира се лично проф. Горчев, 
който запали искрата, който даде 
идеята”. 

В приветственото си слово по 
повод откриването на новата 
академична година г-жа Цачева 
с п о д е л и  п р е д  с т у д е н т и т е  и  
преподавателите, че винаги когато 
посещава Университета в Плевен,   
изпитва „чуството на свобода, 
защото Медицинският университет 
се намира  в Плевен, който е символ 
на свободата и свободата на 

следва на стр. 3
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България започва от Плевен”.  
Присъствието на толкова много 
млади хора я обнадеждава, че 
„нашият град е жив, защото когато 
той диша с порива, ентусиазма, 
свободата на младите хора, той има 
настояще и има гаранция за 
бъдеще”.  

Председателят на НС се обърна 
към студентите в залата с думите: 
„Където и за каквито и престижни 
постове да кандидатствате се започва 
с едно – CV. И винаги в началото на 
вашата професионална кариера ще 
пише Медицински университет – 
Плевен. Много ми се иска точно днес 
да кажа, че това, с което Плевен и 
Плевенска област заема първо място, 
е качеството на здравните услуги и 
високият професионализъм на 
кадрите, които работят в сферата на 
здравеопазването в Плевен - голяма 
част от които са възпитаници на 
Медицинския университет. ...Не се 
съмнявам че ще дадете всичко от себе 
си, посвещавайки се на изключи-
телно важната професия, която сте 
си избрали”. 

Г-жа Цачева пожела на всички 

продължава от стр. 2

успешна нова академична година и 
з а в ъ р ш и  о б р ъ щ е н и е т о  с и  с  
перифраза на Конфуции, че човек, 
който не може да напредва всеки 
ден, изостава всеки ден. „Скъпи 
приятели, напредвайте всеки ден, за 
да радвате вашите преподаватели, 
вашите родители и Плевен”. След 
тържеството тя посети и разгледа 
н о в о р а з к р и т и я  ф а к у л т е т  п о  
Фармация. 

Деканите на факултетите „Меди-
цина”, „Фармация“, „Обществено 
здраве”,  „Здравни грижи” и 
директорът на Медицинския колеж 
също приветстваха студентите-
първокурсници. Те бяха поздравени 
и от председателя на Студентския 
съвет. След отговора на привет-
ствията от представител на ново-
приетите студенти, Ректорът на 
Университета връчи студентските 
книжки на първокурсниците, прие-
ти с най-висок бал по специалности-
те на факултетите и Колежа. 

Тържеството по повод откри-
ването на 42-та академична учебна 
година в МУ-Плевен завърши с 
финален музикален поздрав.

МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН БЕ ОСНОВЕН ОРГАНИЗАТОР 
И ДОМАКИН НА НОЩТА НА УЧЕНИТЕ 2016 В ПЛЕВЕН

На 30 септември 2016 г. ученици, 
студенти и граждани на Плевен за 
четвърти път се докоснаха до 
науката, участвайки в Европейската 
„Нощ на учените 2016” в града. На 
този ден, по едно и също време, 
у н и в е р с и т е т и т е  и  н а у ч н и т е  
институти в над 250 града в Европа и 
света отвориха врати за обществото, 
з а  д а  р а з ш и р я т  д о с т ъ п а  н а  
гражданите до своите научни 
постижения, да представят  ползите 
от научната дейност и да покажат 
предизвикателните и любопитни 
страни на науката.

В проекта „FRESH“ за Европейска 

нощ на учените, финансиран от 
Европейската комисия по дейно-

стите “Мария Склодовска-Кюри” 
на програма „Хоризонт 2020“, се 

включиха 11 български града: 
София, Плевен, Варна, Русе,  
Пловдив, Благоевград, Стара Загора, 
Асеновград, Котел, Бургас, Сливен и 
с. Рожен. Участници от България са: 
Център за изследвания и анализи; 
Форум Наука; Форум Демокрит; 
София Тех  Парк;  Търговско 
промишлена камара-гр .Русе ,  
Агробиоинститут-ССА; Институт 
по океанология, БАН; Институт по 
зеленчукови култури „Марица“-

ССА, Национален природонаучен 
музей; Технически университет – 
Варна; Университет по хранителни 
технологии; Медицински универси-
тет – Плевен и Британски съвет в 
България.

Плевенската “Нощ на учените” 
се реализира от преподаватели и 
студенти на Медицински универси-
тет – Плевен с активното участие на 
Регионален исторически музей – 
Плевен, Съюза на учените – клон 
П л е в е н  и  В е л и к о т ъ р н о в с к и  
университет „Св. Св. Кирил и 
Методий“. 

следва на стр. 4
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Официалното откриване на 
събитието бе в 17 часа в Регионален 
исторически музей – Плевен. Гости 
на събитието бяха Кметът на 
Община Плевен Георг Спартански, 
Зам.-ректорът на Медицински 
университет – Плевен по Европейска 
интеграция и международно 
сътрудничество, проф. д-р Савелина 
Поповска и Председателят на Съюза 
на учените в България, клон –  
Плевен, проф. Атанас Кирилов.

Кметът Георг Спартански изрази 
своето уважение към труда на 
всички учени с думите: „Като не 
можем да помагаме на учените, нека 
не им пречим. Учените са еманация 
на човешкия разум. Техните усилия 
да помагат на човечеството да върви 
напред, заслужават само уважение и 
поклон.  Нека  в  забързаното  
ежедневие да си даваме сметка, че 
всичко това, което ни заобикаля – и 
хранителната среда, и техниката, е 
плод и резултат на многохилядни 
усилия на човечеството“. 

Проф. Савелина Поповска предо-
стави на гостите на музея повече 
информация за инициативата 
„Европейска Нощ на учените“ и ги 
запозна с програмата на събитието. 

Изложба-експозиция, на тема 
„Селскостопанските култури в 
Стария свят и античността”, запозна 
гостите с историята на древното и 
средновековно земеделие в региона, 
„пренасяйки“ ги във времето на 
отглеждане на полските култури в 
естествени условия. Тя бе представе-
на от директора на РИМ – Плевен, 
Володя Попов, доктор по история 
към Археологическия институт към 
БАН. Той посочи, че експозицията 
има за цел да представи храната и 
суровините за нейното приготвяне 
от Праисторията до Античността. 
„Едно далечно от нас време, в което 
обаче, хората са се отнасяли 
организирано към всички тези 
процеси, свързани с отглеждането на 

суровините, тяхното опазване, а 
също и със съответните занаяти“, 
каза д-р Попов. В тази панорамна 
изложба, която се прави за първи 
път, всички присъстващи имаха 
възможността да видят семена и 
оръдия на труда, които са събирани 
десетки години при разкопки на 
територията на цяла България, 
както и табла с подробна информа-
ция за отделните растителни видо-
ве, техния произход и използване от 
хората, населявали нашите земи. 
Изложбата пренесе всеки назад във 
времето, давайки  му възможност да 
съпреживее бита, културата и 
начина на живот на древните 
българи.

Директорът на Регионалния 
исторически музей в Плевен 
благодари на Археологическия 
институт на БАН и Врачанския 
музей за предоставянето на ценните 
материали и на всички, участващи в 
организацията и провеждането на 
„Нощ на учените“ в Плевен.

Проф. Севелина Поповска пока-
ни всички присъстващи да се 
включат в следващата фаза на 
Нощта на учените, която продължи 
в Телекомуникационния ендоскоп-
ски център на Медицинския 
университет.

От 18 часа в зала „Амброаз Паре“ 
– ТЕЛЕЦ стартира научна сесия с 
интересни презентации под  
надслов „Бобовите култури и храни 
– една подценявана и забравена, но 
полезна традиция“. Проф. Атанас 
Кирилов-председател на Българска-
та асоциация по фуражно производ-
ство, както и на Съюза на Учените в 
България  клон Плевен, представи 
пред гостите темата „За бобовите 
растения в годината на бобовите 
култури на ООН“. Той обясни защо 
ООН провъзгласи 2016-а за „Година 
на бобовите култури“ и какви са 
предимствата и недостатъците от 
отглеждането и използването на 

–

бобовите култури. Проф. Кирилов 
разясни на  гостите  какво  е  
устойчиво земеделие и каква е 
ролята на бобовите култури за 
здравословното хранене на хора и 
животни.

Д-р Ваня Бирданова, д.м. - главен 
асистент в катедра „Хигиена, меди-
цинска екология, професионални 
заболявания и медицина на 
бедствените ситуации“ презентира 
темата „Бобовите храни в опазване 
на здравето и чистотата  на 
българската природа“.  Интересни 
дискусии предизвикаха въпросите: 
„Може ли храната да бъде наше 
лекарство?“, „За какво и за кого са 
полезни бобовите храни?“, „Имат 
ли място бобовите храни в опазване 
на здравето и българската приро-
да?“ и др. Друга важна и актуална 
тема бе тази за пробиотиците, 
пребиотиците и синбиотиците. 

Във фоайето на Телекомуника-
ционния ендоскопски център бяха 
обособени избожба на арт – 
фотографии - „Четирите сезона на 
слънчогледа“ и изложба – базар на 
здравословни храни с фокус върху 
бобовите растения. Лилия Петрова, 
студентка по медицина в МУ-
Плевен, победител в първия за 
България конкурс за рисунка с 
микроорганизми върху петри - Агар 
Арт, бе гост на "Европейска нощ на 
учените - 2016". Тя представи на 
аудиторията своето творение. В 
организирания кът „Нахутът – 
непознати възможности и предизви-
кателства“, гостите можеха да 
дегустират продукти, изготвени от 
нахут. 

Освен разговорите за храната, 
като средство за оцеляване и 
препитание, бе предложена и храна 
за душата. Нощта на учените в 
Плевен продължи с формат „ФРЕШ 
Звезди“ на тема: „Символи на 
сакралната храна“. Доц. Свилен 

продължава от стр. 3

следва на стр. 5

Нощ на учените



бр. 5/2016
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA
Общо събрание 

факултет „Фармация“

Тутеков, д., завършил  богословие и 
философия във ВТУ “Св. св. Кирил и 
Методий”, преподавател по “Хри-
стиянска антропология и етика” в 
Православния богословски факул-
тет, обясни символите на сакралната 
храна. В своята презентация на тема 
„Трапезата на Евхаристията – топос 
(място) и тропос (начин) на об-
щение“ той предложи на аудито-
рията една друга гледна точка за 
х раната  и  нейния  смисъл  в  
християнската вяра и живот - като 
средство не само за поддържане на 
живота, а и като начин за неговото 
освещаване. Бяха изложени интере-
сни и не дотам известни виждания за 
храната, храненето и трапезата, за 
тяхното споделяне като място и 
начин на общение с близките.

Финал на Нощта на учените 2016 
беше викторина, проведена от доц. 
Теодора Вълова Съюз на учените в 
България, в която взеха участие 
ученици от ДФСГ "Интелект", 
Гимназия с преподаване на чужди 
езици, МГ "Гео Милев", СОУ "Иван 
Вазов" и студенти от Медицински 
университет – Плевен. В нея бе 
предложен един нестандартен 
подход към използването на 
технологиите – смартфоните бяха 
оставени да „превземат“ поставянето 
на въпросите. В епохата на три-
минутните „късове информация“ 
участниците бяха насърчени към по-
задълбочен размисъл за храната. 
Това се случи по време на Втория 
кръг от викторината, когато сбор-
ните отбори трябваше да отговарят 
на творческа задача. 

На победителите във виктори-
ната с публиката бяха връчени 
ваучери за измерване на показатели-
те за физическото здраве. Принци-
път на работа на електронните везни 
Tanita се основава на обратната 
връзка, която получава уредът, чрез 
еднократно пускане през тялото на 
пациента на биоимпедансен ток, в 
напълно безопасни стойности, който 
преминавайки през тялото, „измер-
ва” състоянието на организма, 
връщайки тази информация в уреда. 
А той ни дава една съвършено точна 
обратна връзка, съдържаща ценна 
медицинска информация, относно 
излишните мазнини в организма и 
връзката им със заболявания като 

– 

диабет, рак и сърдечни заболя-
вания. Tanita е съвършеният уред 
за бърза, експресна и щадяща 
диагностика, чрез която можем 
да надникнем както в момент-
ното, така и в историята на 
здравословното си състояние. 
Изпращаните сигнали към 
тялото чрез сензори, разполо-
жени в основата на електронната 
везна, дават ценна и много 
надеждна информация. Като 
продукти без аналог, анализа-
торите Tanita намират приложение в най-престижните холистични 
клиники и болници от цял свят.

Нощта на учените 2016 завърши с коктейл за всички участници.

продължава от стр. 4

ПРОВЕДЕ СЕ ПЪРВОТО ОБЩО СЪБРАНИЕ 
НА ФАКУЛТЕТ „ФАРМАЦИЯ“

ИЗБРАНИ БЯХА  ОРГАНИТЕ  НА УПРАВЛЕНИЕ 
НА ФАКУЛТЕТА

В съответствие с решение на Академичния съвет на МУ – Плевен и 
заповед на Ректора на Университета, на 12 октомври, в зала „Асклепий“ на 
МУ – Плевен, се проведе Общо събрание на факултет „Фармация” за избор 
на органи за управление. Съгласно Закона за висшето образование това са 
Общото събрание, Факултетният съвет и Деканът. За декан на факултет 
„Фармация“ беше избран професор Тони Йонков Веков, д.м.н., за 
Председател на Общото събрание – доц. Галя Ставрева, а за зам.-
председател проф. Ангелина Стоянова.– 

В ДОЛНИ ДЪБНИК СЕ ПРОВЕДЕ СРЕЩА НА ТЕМА
„ПРОФИЛАКТИКА НА ГИНЕКОЛОГИЧНИТЕ 

ЗАБОЛЯВАНИЯ”

По инициатива на Даниела Гонкова, 
областен клубен ръководител на 
Жени ГЕРБ- Плевен, на 6 октомври в 
Долни Дъбник се проведе среща на 
жените на тема „Профилактика на 
гинекологичните заболявания”. Тя е 
част от кампанията на областното 
ръководство на структурата под 
мотото: „Жени и здраве". На нея 
присъства и Петя Стоянова, член на 
областното ръководство на Жени 
ГЕРБ.  Гост-лектор беше д-р  
Добринка  Гинчева ,  акушер-
гинеколог в МЦ КИРМ – Плевен. Тя 

запозна аудиторията с основните 
причинители на гинекологичните 
заболявания, с различните видове 
з а б о л я в а н и я ,  с  т я х н о т о  
проследяване и лечение. Д-р 
Гинчева подчерта важността на 
профилактиката и необходимостта 
о т  р е д о в н и  п р о ф и л а к т и ч н и  
прегледи. Когато не са установени 
някакви гинекологични проблеми, 
всяка жена поне веднъж годишно 
трябва да посети своя гинеколог. 
При съмнения, за да се проследи 
процесът, посещенията трябва да са 
по-чести – на всеки шест месеца. 
Срещата премина в атмосфера на 
оживени дискусии, въпроси и 
отговори. В проведените с д-р 
Гинчева индивидуални разговори 
бяха изяснени доста конкретни 
проблеми.
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ХІV Международна 
конференция за студенти 

и млади лекари

С  РЕКОРДНО ВИСОК БРОЙ УЧАСТНИЦИ СЕ ПРОВЕДЕ 
ХІV МЕЖДУНАРОДНА МЕДИЦИНСКА 

НАУЧНА КОНФЕРЕНЦИЯ 
ЗА СТУДЕНТИ И МЛАДИ ЛЕКАРИ В МУ-ПЛЕВЕН

СВЕТОВНОИЗВЕСТНИ В СВОЯТА ОБЛАСТ УЧЕНИ 
БЯХА СПЕЦИАЛНИ ГОСТИ НА ФОРУМА

О т  1 0  д о  1 5  о к т о м в р и  в  
Медицински университет – Плевен 
се проведе ХІV Международна 
медицинска научна конференция за 
студенти и млади лекари. Тази 
година традиционният младежки 
научен форум премина под мотото 
“ C u l t i v a t i n g  a  N e w  E r a ”  
(„Отглеждайки нова епоха“), с 
акцент – най-новите постижения в 
о б л а с т т а  н а  м е д и ц и н а т а  и  
и н о в а т и в н и т е  п о д х о д и  в  
медицинското образование, наука и 
практика. Рекорден бе броят на 
участниците в него - над 300 
студенти-медици и млади лекари от 
България, Китай, Русия, Украйна, 
Ирландия, Словения, Турция и 
Полша. В събитието се включиха 260 
студенти и преподаватели от 
Медицински университет – Плевен, 
както и доста представители на 
медицинските университети в 
София, Варна и Пловдив.

Официалното откриване на 
форума бе в Телекомуникационния 
ц е н т ъ р  н а  У н и в е р с и т е т а .  В  
приветствието си към участниците 
р е к т о р ъ т  н а  М е д и ц и н с к и  
университет – Плевен проф. Славчо 
Т о м о в  о т б е л я з а :  „ Н а у ч н а т а  
студентска сесия се превърна в едно 
о т  з н а к о в и т е  с ъ б и т и я  з а  
медицинското училище и във 
форум, който е трибуна на научната 
мисъл и потенциал на нашите 
студенти да се развиват не само в 

практическата медицина, а и в 
науката. За първи път тази година 
конференцията се провежда в 5-
дневен формат. Друга отличителна 
страна е, че гости на форума са 
световноизвестни именити учени от 
цял свят“. Проф. Томов представи 
с п е ц и а л н и т е  г о с т и  н а  
конференцията - проф. д-р Робърт 
Холоуей, д.м.н. от Института по 
роботика към Болница Флорида, 
САЩ, Доктор хонорис кауза на МУ-
Плевен, д-р Кеничиро Хасуми, 
Токио, Япония, основател на 
Международна изследователска 
фондация Хасуми – България и 
Доктор хонорис кауза на МУ-
Плевен, който ще запознае аудито-
рията с най-новите постижения в 
областта на противораковите 
ваксини, проф. д-р Кипрос Никола-
идес, ръководител на Център по 
фетална медицина към King's 
College Hospital в Лондон, който ще 
демонстрира от Лондон на живо 
фетална хирургия – едно ново и 
и з к л ю ч и т е л н о  и н о в а т и в н о  
направление в  съвременната 
медицина, проф. Готфрид Кьолер, 
Почетен Президент на Австрийско 
дружество по транслационна 
медицина (ASTM),  който ще 
представи своята концепция за 
друго ново и модерно направление в 
медицината – транслационната 
медицина и  световноизвестният 
детски кардиохирург проф. д-р 
Цветомир Луканов, началник 
о т д е л е н и е  п о  Д е т с к а  
кардиохирургия към катедра 

„ К а р д и о х и р у р г и я “  п р и  
У н и в е р с и т е т с к а  б о л н и ц а  
Х а й д е л б е р г ,  Г е р м а н и я  и  
възпитаник на Медицинския 
университет в Плевен.

Официалната церемония по 
откриването завърши с академична 
лекция на специалния гост на 
младежкия форум проф. д-р Робърт 
Холоуей, д.м.н. от Института по 
роботика към Болница Флорида, 
САЩ. 

Програмата на събитието бе 
б о г а т а  н а  р а з н о о б р а з н и  и  
атрактивни инициативи с акцент 
върху най-новите постижения в 
областта на медицината.

В рамките на конференцията се 
проведоха: 

1. „Есенно училище по иновации 
в медицината“ с две интересни теми 
– „Проблеми при възрастни 
пациенти с конгенитално сърце“, с 
модератор проф. д-р Цветомир 
Луканов, Началник отделение по 
Д е т с к а  к а р д и о х и р у р г и я  в  
Университетската болница в 
Хайделберг и „Транслационна 
медицина – основни концепции, 
подходи и методи“, с модератор 
проф. Готфрид Кьолер, Австрийско 
дружество по транслационна 
медицина (ASTM);

следва на стр. 7
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2. Семинар „Високотехнологич-
н а  м е д и ц и н а  и  о п и т ъ т  н а  
Медицински университет – Плевен“ 
с демонстрация в реални условия на 
3D медицинска маса за виртуални 
дисекции. Това е най-новата придо-
бивка на Медицински университет – 
Плевен, която, както отбеляза проф. 
Томов при откриването на форума, 
„потвърждава желанието на ръко-
водството да поддържа Универси-
тета като лидер в иновациите в  
о б у ч е н и е т о  в  о б л а с т т а  н а  
медицината и здравните науки в 
България, а и в Европа”;

3. Работна среща „Лапароскоп-
с к и  м е т о д и  в  х и р у р г и я т а ,  
акушерството и гинекологията“, в 
хода на която младите учени имаха 
възможност да упражнят своите 
лапароскопски умения на бокс-
тренажор и виртуален симулатор.

4 .  И з к л ю ч и т е л е н  и н т е р е с  
предизвика и демонстрацията на 
вътреутробна операция, извършена 
от проф. д-р Кипрос Николаидес от 
King's College Hospital в Лондон и 
един от основоположниците на 
феталната хирургия в световен 
мащаб. Тя бе излъчена на живо чрез 
телевръзка между операционната и 

продължава от стр. 6

конферентната зали на 13 октомври 
2016 г. С интересни разисквания 
премина и разяснителната дискусия 
на хирургичната интервенция, 
направена от  д-р Петя Чавеева, д.м., 
сертифициран специалист по 
Фетална медицина от школата на 
проф. Николаидес и автор на 
първата у  нас  вътреутробна 
о п е р а ц и я  п р и  ф е т а л н а  
диафрагмална херния, извършена 
през 2014 г.

Младежкият форум премина в 
атмосфера на оживени и интересни 
дискусии, и изключително голям 
интерес от страна на участниците. 

ХІV Международна 
конференция за студенти 

и млади лекари



ПИОНЕРЪТ НА ФЕТАЛНАТА МЕДИЦИНА В БЪЛГАРИЯ 
БЕ ГОСТ И МОДЕРАТОР

НА ХІV МЕЖДУНАРОДНА МЕДИЦИНСКА НАУЧНА КОНФЕРЕНЦИЯ 
ЗА СТУДЕНТИ И МЛАДИ ЛЕКАРИ В МУ-ПЛЕВЕН

Д-р Петя Чавеева, извършила 
първата вътреутробна операция в 
България, се включи като модератор 
на сесия по фетална медицина и 
фетална хирургия в младежкия 
научен форум, по покана на 
организаторите и лично на Ректора 
на МУ-Плевен. Тя завършва през 
2007 г. Медицинския университет в 
София.  Още като  студентка  
проявява интерес към новата за света 
и напълно непозната доскоро у нас 
специалност „Фетална медицина“. 
Тя се включва в кръжока по 
Акушерство и гинекология на проф. 
Щерев, а след дипломирането си 
остава да се обучава и работи в екипа 
на Медицински комплекс “Д-р 
Щерев”. През 2010-2013 д-р Чавеева 
преминава тригодишна специализа-
ция по фетална медицина и фетална 
е н д о с к о п с к а  х и р у р г и я ,  п о д  
ръководството на родоначалника на 
феталната хирургия проф. Кипрос 
Николаидес, в Кралския колеж в 
Лондон. През  2012 г. придобива 
диплома по фетална медицина. За 
пръв път в България, в края на 2014 и 
началото на 2015, в Медицински 
комплекс "Д-р Щерев" д-р Чавеева 
п р и л а г а  в ъ т р е у т р о б н и  
м и н и и н в а з и в н и  и н о в а т и в н и  
оперативни техники – фетална 
лазерна хирургия за лечение на 
трансфузионен синдром при 
еднояйчни близнаци, вътреутробна 
операция на плод с поставяне на 
балон катетър (при дете с вродена 
д и а ф р а г м а л н а  х е р н и я )  и  
вътреутробно кръвопреливане на 
плод.

 „ П л е в е н с к и я т  
Медицински университет 
винаги е бил в началото на 
много нови неща и се 
надявам, че точно от тук ще 
с т а р т и р а  ф е т а л н а т а  
хирургия като нов клон на 
а к у ш е р с т в о т о  и  
гинекологията“, сподели 
п р е д  ж у р н а л и с т и  н а  
брифинга във фоайето на 
ТЕЛЕЦ д-р Чавеева. Тя  
и з к а з а  о г р о м н а т а  с и  

благодарност към проф. Григор 
Горчев и проф. Славчо Томов, които 
впечатлени от нейната работа й 
д а в а т  в ъ з м о ж н о с т  д а  я  
популяризира,  канейки я да 
представи първите си резултати на 
различни медицински форуми. 
Така до нея достигат нови случаи на 
нуждаещи се от помощта й бебета, 
които тя е имала възможност да 
оперира. Д-р Чавеева си спомня още 
трепета по време на първата 
операция, която направила преди 
д в е  г о д и н и  н а  б л и з н а ц и  с  
трансфузионен синдром. Заедно с 
проф. Щерев и голям екип, под 
прекия контрол - чрез телемост - на 
нейния учител проф. Николаидес, 
тя обгаря с лазерен лъч съдовете, 
д о в е л и  д о  т р а н с ф у з и о н н и я  
синдром. Въпреки, че операцията 
продължила само 40 минути, на нея 
й се сторило, че е най-дългата, 
правена от нея. Д-р Чавеева е 
щастлива, че децата вече са на две 

години и се развиват добре.
„Има състояния, които ако не 

бъдат коригирани вътреутробно, то 
тогава шансът плодът да оцелее е 
минимален, той е по-малък от 10%”, 
обяснява д-р Чавеева и уточнява, че 
т е з и  с ъ с т о я н и я  с а  р е д к и  -  
с т р у к т у р н и  д е ф е к т и ,  
трансфузионен синдром при 
еднояйчните близнаци, който се 
развива между 16 и 26 гестационна 
седмица и ако не бъде третиран, 
вероятността да се стигне до загуба 
на единия или и на двата близнака 

до 25-26 седмица е в 90% от случаите. 
Ако загине единият, умира и 
другият, тъй като са като скачени 
съдове. Тя разказа, че първата й 
операция е на трансфузионен 
синдром, по-късно оперира тежка 
диафрагмална херния, бебе с кисти 
в белия дроб и близнаци, единият 
от които е бил с огромен пикочен 
мехур. Д-р Чавеева е категорична, 
че феталната хирургия подобрява 
шансовете за живот на неродените 
пациенти, но не скри, че тази 
хирургия не е панацея и не е със 
100% успеваемост, тя също има 
своите рискове: „Тънкият момент 
при нас хирурзите е да знаеш, че 
отиваш да правиш фетална 
хирургия само тогава, когато си 
сигурен, че ако не я направиш, 
плодът ще загине. Хирургът винаги 
иска да оперира. Но ние трябва да 
вземем тежкото решение, кога 
трябва да се направи операцията, 
защото, ако не бъде направена, 
плодът или плодовете ще загинат. 
За да си прецизен, трябва да имаш 
много добро обучение, да знаеш 
кой е екипът, който стои до теб - аз 
не бих казала, че съм сама в тази си 
борба. Работя с колеги, които са 
неонатолози, детски хирурзи, 
генетици. С тяхна помощ сме 
въвели феталната хирургия в 
България”, разказа д-р Чавеева.

Младият специалист благодари 
още веднъж на проф. Горчев и 
проф. Томов, че са забелязали 
нейната работа и са й дали 
възможност, за да я популяризира. 
Тя подчерта, че МУ-Плевен е 
университет, който се забелязва в 
с в е т о в е н  м а щ а б  с ъ с  с в о я т а  
иновативност – ендоскопската 
р о б о т и з и р а н а  х и р у р г и я  и  
телемедицина и сподели: „Надявам 
се, че на младите колеги ще им бъде 
интересно и че ще ги спечелим на 
своя страна. Надявам се тук да 
намерим съмишленици. И очаквам 
от тук да започне навлизането у нас 
на този нов клон в медицината.“

бр. 5/2016
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ЧЕТИРИНАДЕСЕТОТО ИЗДАНИЕ НА 
НАЦИОНАЛНАТА НАУЧНА СЕСИЯ ЗА СТУДЕНТИ И ПРЕПОДАВАТЕЛИ 
СЕ ПРОВЕДЕ В МЕДИЦИНСКИЯ КОЛЕЖ НА 6 И 7 ОКТОМВРИ

За четиринадесета година, на 6 и 
7 октомври, Медицинският колеж 
към Медицински университет – 
П л е в е н  б е  д о м а к и н  н а  
Националната научна сесия за 
студенти и преподаватели. 

Форумът бе открит от ректора на 
Медицинския  университет, проф. 
д-р Славчо Томов, на 06.10.2016 г., в 
зала „Амброаз Паре“ на Теле-
комуникационния център. В при-
ветственото си слово към участни-
ците проф. Томов отбеляза: „Този 
ф о р у м  е  е д н о  к а т е г о р и ч н о  
потвърждение, че мястото на 
медицинските колежи в България е 
категорично в сферата на висшето 
образование. Миналата година 
започнаха да се прокрадват идеи за 
промени в Закона за висшето 
образование и медицинските 
колежи да бъдат преориентирани 
към Центрове за професионално 
обучение и да преминат към 
сферата на средното обраазование. 
Не! Мястото им е тук, в сферата на 
висшето образование и това, че вие 
сте  тук днес,  е  категорично 
потвърждение на този факт и аз ще 
г о  з а щ и т а в а м  в и н а г и  п р е д  
институциите", каза проф. Томов. 
Ректорът сподели, че напоследък 
медицинските университети се 
сблъскват  с  много  сериозни 
проблеми, „свързани с тяхното 
финансиране, пред които ни 
изправят управляващите органи, и 
не заради друго, а защото това са 
единствените в страната водещи, 
печеливши автономни институции, 
които работят и генерират печалба, 
и когато това се случи, започват да се 
насочват различни апетити". Проф. 
Томов бе категоричен, че медицин-
ските колежи са място, където могат 
да се разкриват съвсем нови и 
атрактивни специалности, дори да 
бъдат тествани специалности, които 
да дадат старт на магистърски 
програми, какъвто опит вече има в 
П л е в е н с к и я  у н и в е р с и т е т  с  
помощник-фармацевтите.

Общо 105 студенти и преподава-
тели от всички специалности на 
Медицинския колеж, както и от 

факултетите „Обществе-
но здраве“ и „Здравни 
грижи“ на МУ–Плевен 
взеха участие в Нацио-
налната научна сесия на 
Колежа тази година. Във 
форума се включиха 
представители и на други 
в и с ш и  у ч и л и щ а  в  
страната: Медицински 
университет – София; 
М е д и ц и н с к и  к о л е ж  
«Йорданка Филаретова» 
към МУ–София; филиал 
гр. Враца «Проф. д-р 
Иван Митев» към МУ-
София;  Медицински 
колеж към МУ–Пловдив; 
Медицински универси-
тет «Проф. д-р Параскев 
С т о я н о в »  –  В а р н а ;  
Медицински колеж към 
Тракийски университет – 
Стара загора; Софийски 
у н и в е р с и т е т  « С в .  
Климент Охридски»;  
Югозападен университет 
« Н е о ф и т  Р и л с к и »  –  
Благоевград; ВТУ «Св. св. 
Кирил и Методий» и 
Педагогически колеж – 
Плевен към ВТУ «Св. св. 
К ир ил  и  Ме т одий » .  
Медицински специали-
сти от МБАЛ «Авис Ме-
дика» - Плевен, УМБАЛ 
«Д-р Георги Странски» – 
Плевен и Специализи-
рана болница по очни 
б о л е с т и  з а  а к т и в н о  
лечение – Варна също 
участваха в научната 
сесия с презентации, 
съвместно разработени със студенти 
и преподаватели.

През двата дни на форума бяха 
и з н е с е н и  о б щ о  4 9  д о к л а д а ,  
разпределени в четири секции: 
„Медико-диагностични изследва-
ния“, „Превенция и обществено 
здраве“, „Социални дейности“ и 
„Вария“, в която бяха включени 
направленията «Фармацевтични 
г р и ж и »  и  « М е д и ц и н с к а  

рехабилитация и ерготерапия».
В рамките на Националната 

научна сесия на Медицинския 
колеж бяха презентирани и два 
п л е н а р н и  д о к л а д а :  
« Т о к с и к о л о г и я т а  –  м и н а л о ,  
настояще, бъдеще», с автор доц. д-р 
Е. Бързашка и «Социални аспекти 
на учене през целия живот», с автор 
доц. И. Петкова.

бр. 5/2016
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МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ - ПЛЕВЕН 
БЕ ДОМАКИН НА ИНИЦИАТИВА НА 

УЧЕНИЧЕСКИЯ ИНСТИТУТ КЪМ БАН 
НАУЧНА КОНФЕРЕНЦИЯ „ЗАЕДНО В НАУКАТА“

На 22 октомври Медицински университет – 
Плевен за първи път бе домакин на инициатива на 
Ученическия институт към Българската академия 
на науките - УчИ-БАН. Той бе открит от БАН през 
2014 година във връзка с честването на 145-
годишнината от създаването й. Целта му е да 
предоставя възможност за изява и развитие на 
ученици от 8 до 12 клас, които имат желание да се 
занимават с изследователска дейност в някоя от 
областите на науката. Под ръководството на научен 
работник, учител, университетски преподавател, 
студент или друг специалист, всеки участник в 
УчИ–БАН разработва самостоятелно или в 
съавторство определена тема, оформена в писмен 
вид като проект. При наличието на елементи на 
оригиналност и творчество се дава по-висока 
оценка. Авторите на най-успешните разработки 
получават покана за представяне на проекта на 
организирана от БАН Ученическа научна сесия. 

Ученическият институт в Плевен, проведен под 
формата на научна конференция „Заедно в 
науката“, беше организиран от регионалните 
академични центрове на БАН в Плевен, Габрово и 
Враца, съвместно с Община Плевен и висшето 
училище. Събитието, с фокус към аудиторията от 
директори, учители и ученици от водещите 
гимназии в градовете Плевен, Враца и Габрово, се 
проведе в зала „Амброаз Паре“ на Телекомуника-
ционния център.

Форумът откриха проф. Мария Средкова, 
координатор на Регионалния академичен център в 
Плевен и чл.-кор. проф. Димитър Димитров, 
координатор на мрежата от центрове в страната. 
Приветствено слово поднесе Ректорът на МУ-
Плевен проф. д-р Славчо Томов. Той изнесе и 
първата лекция на тема „Медицината и новите 
технологии – настояще или бъдеще“. С интересни 
презентации в програмата се включиха и учени от 
БАН и преподаватели от Технически университет – 
Габрово.

Във форума участва-
ха средношколци от МГ 
„Гео Милев“, от Гимна-
зията с преподаване на 
чужди езици, Държав-
ната финансово-стопан-
ска гимназия „Инте-
лект“ и СУ “Иван Вазов“. 
Изявени млади таланти 
от трите региона - Пле-
вен, Враца и Габрово 
представиха интересни 
с в о и  п р о е к т и  и  
презентации. 

19 ОКТОМВРИ 2016
ГЛОБАЛЕН ДЕН НА ЕТИКАТА В 

МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН

Медицински универси-
тет – Плевен се включи в 
инициативата „Глобален 
Ден на Етиката“, който се провежда за трета поредна година 
по света. Организаторът Carnegie Council подкрепя 
академичните институции в организирането на лекции, 
дебати, панелни дискусии или прожекции на филми, които 
засягат различни теми в областта на етиката. Всяка 
институция  има свободата да отбележи събитието по свой 
начин, а Carnegie Council предоставя възможност за 
регистрация в сайта на организацията, като официален 
участник в събитието.

Медицински университет – Плевен вече създаде 
традиция в отбелязването на Ден на Биоетиката всяка 
година, в началото на месец април. Включването на 
Университета в Глобалния Ден на Етиката е логическото 
продължение на тази традиция към развитие на научните и 
преподавателски практики. 

Акцентът на Global Ethics Day в МУ–Плевен, организиран 
от декана на факултет „Обществено здраве“ проф. д-р 
Силвия Янкуловска, бе върху биоетичните проблеми в 
медицинската практика. В него се включиха студенти от 
специалност „Медицина“, англоезично обучение. 

Събитието бе разделено в две части: викторина и филмова 
вечер. Във викторината участваха 20 студенти от втори курс, 
разделени в 4 отбора. Задачите, с които трябваше да се 
справят, бяха разпределени в 3 рунда. В първи рунд всеки 
отбор трябваше да отговори на 10 въпроса за 90 секунди. 
Всеки верен отговор носеше по 1 точка. Във втори кръг всеки 
отбор трябваше да отговори на максимален брой отворени 
въпроси в рамките на една минута. Всеки верен отговор 
носеше 2 точки. В трети рунд отборите, в рамките на 1 час, 
трябваше да направят анализ на етичен казус. Казусите бяха 
фокусирани върху биоетични проблеми от медицинската 
практика.   

След приключване на викторината проф. Силвия 
Янкуловска награди отбора победител: Такафуми Кисе, 
Катрин Йелена Шертенлайб, Мачи Мори, Фара Шакуур, 
Джордж Файез Моркос. 

Във филмовата вечер студентите имаха възможност да се 
насладят на филма “” (1991) с участието на: Уилям Хърт, 
Кристин Лахти, Елизабет Пъркинс.

Информацията предостави ас. Атанас Анов,
сектор „Медицинска етика“,

катедра „Общественоздравни науки“ на ФОЗ

бр. 5/2016Глобален ден 
на Етиката
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ПРОФ. Д-Р СЛАВЧО ТОМОВ: 
МЕДИЦИНСКОТО ОБРАЗОВАНИЕ У НАС Е НА МНОГО ВИСОКО НИВО, 

НО КОСТВА УСИЛИЯ И ИНВЕСТИЦИИ
Интервю на проф. д-р Славчо Томов, ректор на Медицинския университет в 
Плевен за сутрешния блок „Добро утро, България“ на Радио „Фокус“ на 14 

 Водещ:
До утре Медицинският уни-

верситет в Плевен (МУ-Плевен) е 
домакин на Международна конфе-
ренция за студенти и млади лекари. 
Форумът е под мотото „Отглеждай-
ки нова ера“ и събира рекорден брой 
участници – 340, както и медицински 
светила, които представят иноваци-
ите в сферата на образованието, 
науката и практиката в медицината. 
Чуждестранните гости са от Китай, 
Русия, Украйна, Ирландия, Слове-
ния, Турция и Полша. От България 
пък участват университетите в 
Плевен, София, Варна и Пловдив. За 
последните достижения на медици-
ната и могат ли да се възползват от 
тях българските лекари и респектив-
но техните пациенти? Ще попитаме 
ректора на Медицинския универси-
тет в Плевен проф. д-р Славчо Томов. 

Проф. д-р Славчо Томов: Да, 
наистина, в МУ – Плевен за 14 поре-
ден път и тази година се провежда 
изключително интересен научен 
форум, който, обърнете внимание, 
се организира изцяло от нашите 
студенти. От нас, академичната 
общност, той има единствено и само 
морална и логистична подкрепа. Кое 
е различното тази година на форума, 
който провеждат студентите ни? За 
първи път той се провежда в 5-
дневен формат. За първи път имаме 
наистина рекорден брой участници 
и тук не говорим за чуждестранни 
студенти, които се обучават в 
медицинските университети в 
България, а за чуждестранни 
студенти и млади лекари, които са от 
други европейски и неевропейски 
университети. По-интересното е 
друго обаче. Лекторите, които 
присъстват тази година, са много 
повече, отколкото предишните 
години и са световноизвестни 

всепризнати учени – всеки в своята 
област. Ако ми позволите да спомена 
само няколко имена…

Водещ: Да, разбира се, накратко.
Проф. д-р Славчо Томов: Проф. 

Робърт Холoуей от Университет-
ската болница във Флорида - Florida 
Hospital, който е световноизвестен 
роботизиран хирург и „doctor 
honoris causa“ на Университета. Д-р 
Кеничиро Хасуми, основател на 
фондация „Хасуми“, който работи в 
изключително модерно, иновативно 
направление – ваксини против рак. 
Проф. Кьолер, ръководител на 
дружеството по транслационна 
медицина във Виена – съвсем ново и 
модерно направление в медицината, 
което ще започнем да развиваме в 
нашия Университет. Проф. д-р 
Николаидес от Кралската болница в 
Лондон, който е един от лидерите 
във феталната хирургия и не на 
последно място, ако ми позволите да 
спомена, името на проф. Луканов – 
той е българин, професор и работил 
в Университета в Хайделберг в 
сферата на детската кардиохирур-
гия, но това, с който се гордеем, е, че 
той е възпитаник на МУ - Плевен. 
Само тези имена са достатъчни, за да 
добиете представа, дори най-малка, 
за нивото на форума. 

Водещ: Изключително високо е 
то, разбира се, и сме наясно защо 
вашите студенти, а и чуждестран-
ните студенти и млади лекари, са 
петимни да се срещат с именитите 
гости и да почерпят от техния опит и 
познания. Но може би много 
важният въпрос е, след като всичко 
това бъде обсъдено и представено от 
по-възрастните и по-опитните, от 
лидерите в медицината, на младите 
лекари и студентите, след това влиза 
ли то в практиката на българските 
лекари и респективно могат ли 
пациентите у нас, тук и сега, да се 
възползват от достиженията на 
науката? Защото те са много – всеки 
д е н  и з л и з а т  н о в и  и  н о в и  
проучвания, но е важно хората да 
могат да се възползват от тях на 
практика. 

Проф. д-р Славчо Томов: Знаете, 
че младите хора са много по-
прагматични и много по-добре 
ориентирани от нас, по-възрастни-
те. Самият факт, че са си поставили 
такова амбициозно мото (Cultiva-
ting d New Era – „Отглеждайки нова 
епоха“ – бел. ред.) показва, че гледат 
доста по-прозорливо на настоящето 
и бъдещето от нас. Това, което искам 
да споделя с Вас, е, че те са 
изключително ентусиазирани от 
чутото и от опита, който виждат, 
споделен от именитите лектори. 
Другото интересно е, че вече в 
България, в частност в МУ–Плевен, 
но и в другите университети, се 
работи по тези съвсем модерни и 
нови направления. Знаете, че 
МУ–Плевен е лидер в роботизира-
ната хирургия. Медицинските 
университети във Варна и Пловдив 
вече стартираха центрове по 
транслационна медицина.  В  
България д-р Чавеева вече работи 
фетална хирургия. Това вече се 
случва у нас, те го виждат, разбират 
го и го осъзнават и с изключителен 
ентусиазъм и желание организират 
събитието и знаят, че това, което 
научават сега, е реално приложимо 
и в България, не само в чужбина.

Водещ:  Споменахте проф. 
Кипрос Николаидес, който е един от 
основоположниците на феталната 
медицина в света. Току-що споме-
нахте и името на д-р Петя Чавеева, 
която, да припомним на нашите 
слушатели, през 2014 година, ако не 
ме лъже паметта, направи първата у 
нас вътреутробна операция. Та 
вчера тя коментира, че Медицин-
ският университет в Плевен е 
мястото, където трябва да стартира 
феталната хирургия в България. Да 
очакваме ли подобно развитие във 
вашия Университет?

Проф.  д-р  Славчо Томов:  
МУ–Плевен развива едно от най-
иновативните направления в 
хирургията – роботизираната и 
минимално инвазивната хирургия. 
Твърдо убедени сме, че имаме усло-

следва на стр. 12
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вията да надградим този тип хирур-
гия, а феталната минимално инва-
зивна хирургия всъщност е естествен 
клон на този голям раздел - минимал-
но инвазивната хирургия. Така че 
нашите намерения са такива, да.

Водещ: Преди месец открихте и 
новата академична година, имахте 
рекорден брой кандидат-студенти 
по време на кампанията. Какво е 
новото,  с  което надграждате 
образованието в университета?

Проф. д-р Славчо Томов: За първи 
път през тази година МУ–Плевен 
реализира прием на 30 студенти по 
нова магистърска програма – „Фар-
мация“. С това финализирахме 
много важен етап от една от стратеги-
ческите задачи, които ръководството 
си постави преди няколко години – 
да започнем обучение по фармация. 
Разбира се, това е само началото и 
предстои много труд - това казах 
вчера и на първото Общо събрание 
на Факултета по фармация - 
предстои много работа, докато 
финализираме и дипломираме 
първия випуск, но началото е 
поставено и се гордеем с него.

Водещ: Проф. Томов, висшето 
образование по медицина безспорно 
е едно от най-желаните у нас. Успеш-
на ли е обаче формулата, по която то 
функционира до момента, или бихте 
променили нещо, ако можехте?

Проф. д-р Славчо Томов: Ако ми 
позволите да споделя виждането си, 
то между другото е не само мое, а и на 
останалите ректори на висшите 
медицински училища: в момента в 
системата на висшето образование в 
България висшите медицински 
училища предлагат и произвеждат 
образователен продукт, който - нека 
не казваме, че е на най-високо 
световно ниво, но е на високо ниво и е 
конвертируем не само в България, но 
в Европа и на световния пазар. Това е 
категоричен факт. Много добре 
знаете, че българските лекари, които 
завършват висшите медицински 
у ч и л и щ а  у  н а с ,  п о л у ч а в а т  
европейско дипломно приложение, 
но това е само формалната страна на 
нещата. Те се реализират изключи-
телно успешно на европейския пазар 
и са търсени специалисти от редица 
европейски болници, а и такива 
извън Европейския съюз. Това е 

категоричен, безспорен факт. Има 
един втори момент, който задължи-
телно трябва да споменем. В 
момента интересът към висшите 
медицински училища от ученици, 
които завършват средно образова-
ние в развитите европейски страни, 
е изключително голям и не е 
случаен. Той е индиректно потвърж-
дение на факта, че създаваме 
наистина качествен образователен 
продукт, но за да го правим, не 
стоим със скръстени ръце - образно 
казано. Така например в нашия 
Университет целогодишно провеж-
даме кандидатстудентска кампания 
и то не само в България. Присъства-
ме на всички реномирани световни 
и  е в р о п е й с к и  б о р с и ,  к о и т о  
предлагат обучение по медицина на 
световния и европейския пазари. 
Това е нещо, което трябва да бъде 
известно. Без да се инвестира, няма 
как да се получи този ефект, който в 
момента го има реално в България. 
Това е, което мога да споделя в най-
общ план.

Водещ:  Доколкото знам в  
Университета в момента тече одит, 
права ли съм?

Проф. д-р Славчо Томов: Да, така 
е.

В о д е щ :  К о г а  о ч а к в а т е  д а  
приключи и какви резултати 
очаквате от проверката?

Проф. д-р Славчо Томов: Лично 
аз не се притеснявам и ръковод-
ството на Университета няма 
абсолютно никакви притеснения от 
присъствието на одиторите в МУ. 
Даже ги посрещнах с думите: 
„Благодаря ви, че дойдохте!“, 
защото такива одити трябва да се 
провеждат периодично, за да си 
сверяваме часовниците, да видим 
какво правим и как го правим и 
какво не правим както трябва, за да 
се коригираме. Съвсем нормално е 
да се провеждат такива одити, но не 
се притесняваме, защото междин-
ните резултати от него показват, че 
наистина работим в правилната 
посока. Завърши медицинският 
одит на МУ–Пловдив. Там също, 
д о к о л к о т о  м и  е  и з в е с т н о ,  
резултатите показват, че всичко е 
наред. Не искам да коментирам 
всичко онова, което се случва в 
МУ–София, защото очаквам, че ще 

зададете и този въпрос, но нещата 
невинаги имат негативна светлина 
и не всички медицински универси-
тети работят в рамките на недобри-
те практики – напротив, точно 
обратното е и тези одити ще 
докажат точно това, така че не се 
притесняваме.

Водещ: Да, пък и от Министер-
ството казаха, че предстоят одити и 
на други висши учебни заведения в 
страната, така че това е стандартна 
практика, която ще се приложи към 
висшите училища, а не нещо извън-
редно, което трябва да ги изненадва.

Проф. д-р Славчо Томов: Да, така 
е, да.

Водещ: И тъй като сме към края 
на разговора ни, проф. Томов, нека с 
няколко думи кажете с какви изводи 
ще изпратите своите гости и 
с ъ о т в е т н о  щ е  п о д г о т в и т е  
студентите за следващото 15-о 
издание на конференцията, което 
очакваме догодина.

Проф. д-р Славчо Томов: Първо 
ми позволете да споделя, че нашите 
гости, идвайки тук в Плевен и в 
Медицинския университет, виж-
дайки атмосферата на Конферен-
цията, на пленарните лекции, а те - 
повярвайте ми - са наистина 
заразяващи, си тръгват изключи-
телно удовлетворени и с топли 
чувства към България. Тоест ние сме 
ги спечелили за една кауза и те са 
безрезервно готови да помагат не 
само на МУ–Плевен, а и на висшето 
медицинско образование и наука в 
България. Това е един от ефектите 
на Конференцията, но за мен по-
важен е ефектът, който срещите 
имат върху младите хора. Трябва да 
дойдете и да погледнете, да видите 
блясъка в очите на тези хора след 
контакта им с красивите умове на 
медицинската наука и образование, 
защото те са наистина такива. 
Онова, което ги заразява, ще им 
остане за цял живот и те наистина 
ще се превърнат в добри, да не кажа 
и по-силна дума – превъзходни 
лекари, които с удоволствие ще 
вършат своята работа. Повярвайте 
ми, в България картината не е чак 
толкова черна и трябва да се залага 
на доброто, на добрите практики, 
които да се развиват.

Лора ТЪРКОЛЕВА
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БЛАГОТВОРИТЕЛНА 
КАМПАНИЯ НА АСМБ 

ПО ПОВОД СВЕТОВНИЯ ДЕН 
ЗА БОРБА С 

РАКА НА ГЪРДАТА

По повод 19 октомври – Световния ден за борба 
с рака на гърдата, Асоциацията на студентите по 
медицина в България – клон Плевен организира  
благотворителна кампания под мотото  
„Профилактиката е здраве – прегледай се!“.  Тя се 
проведе от 17-ти до 21-ви октомври под патронажа 
на кмета на община Плевен, Георг Спартански и 
ректора на МУ-Плевен, проф. д-р Славчо Томов. 
Целта й бе да се подобри информираността на 
гражданите на Плевен за заболяването и ранната  
му диагностика.

Кампанията стартира на 17 октомври с 
информационни дни, които продължиха до 21 
октомври. По време на организираната от 17 до 19 
октомври информационна кампания в центъра на 
г р а д  П л е в е н ,  с т у д е н т и т е  р а з д а в а х а  
информационни материали, свързани с 
профилактиката на рака на гърдата.

В  з а л а  „ А с к л е п и й ”  н а  М е д и ц и н с к и  
университет-Плевен, на 20 октомври от 18.00ч., 
проф. д-р Ташко Делийски изнесе публична 
лекция на тема „Рак на млечната жлеза – 
профилактика и съвременни постижения“.

Кампанията завърши на 21 октомври с 
благотворителен концерт в зала „Катя Попова“ . В 
него участваха DORI DIOS Music Center, 
възпитаници на НУИ „Панайот Пипков“ – 
Плевен, смесен хор „Звъника“ при Центъра за 
работа с деца, с диригент Ваня Делийска, школа по 
спортни танци „Зорая“ и др. Събраните от 
входната такса средства ще се използват за 
изследвания на високорискови групи. 
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В УМБАЛ ПЛЕВЕН БЕ ДЕМОНСТРИРАНА 
СИСТЕМАТА ЗА ПРЪСТОВА ИДЕНТИФИКАЦИЯ

На 10 септември 2016 г. в Университетската болница 

в Плевен бе демонстрирана системата за пръстова 

идентификация от зам.-министър Ваньо Шарков. На 

демонстрацията присъства изпълнителният директор 

на УМБАЛ-Плевен доц. д-р Цветан Луканов и 

подуправителят на НЗОК Иванка Кръстева.

Над 200 са лечебните заведения в страната, в които са 

монтирани устройства за пръстова идентификация и са 

регистрирани в НЗОК. В още 50 се очаква поръчаните 

устройства да пристигнат. В УМБАЛ – Плевен вече има 

49 устройства за регистрация.

 „Системата работи. Досега няма съобщено за отказ 

от регистрация от страна на пациенти”, заяви пред 

журналистите зам. – министър Ваньо Шарков. Той 

уточни, че при хоспитализация по спешност от 

пациентите няма да се изисква тази идентификация. 

Това изключение се отнася и за децата до 18 г. - 

идентификацията ще се прави от техен родител или 

настойник. Новородените се въвеждат в системата по 

историята на заболяването. Пациенти, които не могат да 

дадат пръстова идентификация, ще се хоспитализират с 

лична карта. 

„Всяко лечебно заведение ще закупува устройствата 

за идентификация, като цената на едно устройство е 285 

лв. То е значително по-евтино от четците на личните 

карти“, допълни изпълнителният директор на УМБАЛ-

Плевен доц. д-р Цветан Луканов.

ИЗСЛЕДВАНИЯ ЗА ТРИ ВИДА РАК
ЩЕ СЕ ПРОВЕДАТ НА 218 ЖИТЕЛИ

 В ПЛЕВЕНСКА ОБЛАСТ

Покани да се изследват за три вида онкологични 
заболявания са получили 218 жители на област Плевен. 
Изследванията са част от Националната кампания за 
скрининг на три локализации на рак, която пък е част от 
Националната програма за хроничните незаразни 
болести. регионален координатор на кампанията е от 
Регионална здравна инспекция – Плевен.

Тази година жените, получили покани да си направят 
изследване за рак на маточната шийка, са на възраст от 25 
до 60 години, а за рак на гърдата - от 50 до 69 г. Изпратени 
са и покани за изследване за рак на дебелото черво на 
мъже и жени на възраст над 50 години. Средно са 
поканени по 70 души от за трите вида рак.

Прегледите ще се провеждат във Второ ДКЦ – Плевен 
и МБАЛ – Червен бряг до края на годината.



ТРИМА ВЪЗПИТАНИЦИ НА МУ-ПЛЕВЕН БЯХА НАГРАДЕНИ  
ПО ПОВОД ДЕНЯ НА ЛЕКАРЯ

По повод 19 октомври - Деня на българския лекар и празник на Свети Иван Рилски, на тържествена церемония в 
Ловеч бяха наградени трима възпитаници на МУ-Плевен. За „Лекар на годината на Ловеч“ бе избран 
ендокринологът д-р Пламен Върбанов. Зам.-кметът Венцислав Христов му връчи наградата - барелеф „Св. Иван 
Рилски". Д-р Върбанов е завършил Висшия медицински институт в Плевен. Има две специалности - „Вътрешни 
болести" и „Гастроентерология и диетика", както и редица следдипломни квалификации. От 2001 г. е началник на 
Гастроентерологичното и на Второ вътрешно отделение в ловешката болница. Два мандата е бил общински 
съветник, а в периода 1998-2008 г. - председател на Районната 
колегия на Българския лекарски съюз. С грамота за принос в 
областта на здравеопазването, в община Ловеч бяха удостоени и 
д-р Николай Александров и д-р Пресиян Василев. Д-р 
Александров е завършил Медицинския университет - Плевен 
през 1980 г. От 1982 г. работи в отделението по ортопедия и 
травматология на Ловешката болница. Д-р Пресиян Василев 
също е завършил МУ-Плевен. В момента е лекар специализант по 
гастроентерология и ординатор във Второ вътрешно отделение 
на МБАЛ „Проф. д-р Параскев Стоянов" в Ловеч. Работил е още в 
отделението по хирургия и в спешното отделение. Участвал е в 
национални и международни конгреси и симпозиуми.

ОБУЧИТЕЛЕН ИНСТРУКТАЖ ПО БЕЗОПАСНИ УСЛОВИЯ НА ТРУД 
В УМБАЛ-ПЛЕВЕН ПРЕМИНАХА БЪДЕЩИ СЕСТРИ И АКУШЕРКИ

Курс по безопасност и здраве при работа 
преминаха студентите от четвърти курс на 
специалностите “Mедицинска сестра” и "Aкушерка“ 
на факултет „Здравни грижи” към Медицински 
университет – Плевен. По повод откриването на 
новата академична учебна година те бяха запознати 
от инж. Валери Иванов с правилата за осигуряване на 
здравословни и безопасни условия на труд по време 
на  предидпломния им стаж в най-голямата учебно-
практическа база на МУ-Плевен – УМБАЛ „Д-р Г. 
Странски” ЕАД. Наталия Банчева и Яна Глоговска - 
специалисти по контрол на инфекциите – 
представиха указания за хигиената на ръцете преди и 
след работа в клиничните звена. Айнул Талиб и Ленче Костова, едни от най-опитните старши медицински сестри от 
най-тежките звена на болницата, по традиция захраниха студентките с питка и мед, за да е лек престоят им в 
лечебното заведение. Главната медицинска сестра Ивайла Петкова посрещна стажантите, запозна ги със 150-
годишната история на лечебно заведение и  ги поздрави за избора на професията.  Тя им пожела да бъдат здрави, да 
опазват своето здраве, за да носят здраве и да усвояват знанията и уменията от вече утвърдените специалисти по 
здравни грижи. 

СИТУАЦИЯ НА ПОЖАР И ОБГАЗЯВАНЕ ПРИ ТЕРОРИСТИЧЕН БОМБЕН АТЕНТАТ 
РАЗИГРАХА С ОБУЧИТЕЛНА ЦЕЛ МЕДИЦИ ОТ УМБАЛ-ПЛЕВЕН

На 24 октомври медиците от УМБАЛ „Д-р Георги Странски” в 
Плевен заедно с пожарникари от РЗПАБ проведоха мероприятие с 
обучителна цел. 

Разиграна бе ситуация на пожар и обгазяване, възникнали 
вследствие на терористичен акт – бомбен атентат. Обучението бе част 
от поредица подобни мероприятия в болницата, които се провеждат 
във връзка с опазване на безопасните условия на труд. То бе 
ръководено от д-р Петко Стефановски, началник на Спешно 
отделение към болницата. Той разясни, че медицинският персонал 
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трябва да познава добре полевите действия и стъпки, които трябва да предприеме, натъкне ли се на пострадал,  
независимо къде е осъществен бомбеният атентат – в града, в близост до болницата или направо в сградите й. Д-р 
Стефановски обясни последователността на спасителните действия: проверка дали раненият е в съзнание и говори; 
ако не е в съзнание, да се направи по подходящ и правилен начин, с необходимите налични в момента подръчни 
средства изкуствено дишане, като преди това се осигури свободен дихателен път -  повдигане на брадичката (за да се 
освободи коренът на езика му) и изчистване на устната му кухина. Много е важно раненият да не бъде преместван, 
защото не се знае колко тежко е пострадал.

Демонстрирано бе и защитното облекло, което трябва да бъде използвано заедно с противогаза при контакт със 
заразно болни или при наличие на така наречената „мръсна бомба”, целяща заразяване на хората. Пожарникарите 
разясниха какви трябва да бъдат първоначалните действия на медицинския персонал при настъпване на пожар, и 
направиха демонстрация на гасене на пожар с двата вида пожарогасители, с които разполага УМБАЛ– прахов и Co 2 
пожарогасител. Специалистите разясниха,че при евентуален пожар веднага трябва да се сигнализира на тел. 112. 

продължава от стр. 14
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ИНОВАТИВНА БЕЗКРЪВНА ТРАНСПЛАНТАЦИЯ НА МЕНИСКУС 
БЕ ИЗВЪРШЕНА В МБАЛ "АВИС МЕДИКА" - ПЛЕВЕН

В МБАЛ "АВИС МЕДИКА" в гр. 
Плевен, на 30 септември 2016 г., беше 
извършена безкръвна иновативна 
трансплантация на изкуствен 
менискус. Интервенцията беше 
направена от д-р Халваджиян, бивш 
в ъ з п и т а н и к  н а  М У - П л е в е н ,  
п о н а с т о я щ е м  з а в е ж д а щ  н а  
отделението по Ортопедия и 
травматология в болницата и проф. 
Рене Вердонк, гост-оператор, водещ 
с п е ц и а л и с т  п о  о р т о п е д и я  и  
травматология и началник на 
ортопедичното отделение на 
Медицински университет Гант – 
Белгия. Той пристигна по покана на 
д-р Халваджиян, за да оперира за 
първи път в България. Проф. Рене 
Вердонк е един от водещите 
с в е т о в н и  с п е ц и а л и с т и  в  
менискалната патология и трансплантология 
и е със специални интереси в менискалната 
патология на колянната става.  По думите на 
д-р Халваджиян „може спокойно да бъде 
определен като гуру в тази област”.  

Пациентът, 21-годишен младеж от село 
Орешак, е бил опериран преди 2 месеца от д-р 
Халваджиян, поради ограничение на 
движенията и оплаквания от болки в лява 
колянна става. При операцията била 
премахната по-голяма част от медиалния 
менискус, което е предпоставка за бързо 
износване на хрущяла и настъпване – в кратки 
срокове – на дегенеративни промени в ставата.

Това наложило трансплантацията.  
Премахнатата в предходната интервенция 
част от менискуса била заместена с активен 
биополимер - Actifit, служещ за скелет и целящ 
прорастване на останалата тъкан от 
менискуса, и възстановяване на липсващата 

част, с което да се постигне отново 
б а л а н с  в  к о л я н н а т а  с т а в а .  
Интервенцията била извършена 
артроскопски (безкръвно), което 
позволява бързо възстановяване на 
пациента.

Е к и п ъ т  н а  д - р  Х а л в а д ж и я н ,  
председател на Българската асоциация 
п о  а р т р о с к о п и я  и  с п о р т н а  
травматология, е специализиран в 
провеждането на  артроскопски 
интервенции на малки и големи стави. 
МБАЛ "АВИС МЕДИКА" често е домакин на 
водещи европейски специалисти, 
дошли да споделят своя опит във 
в н е д р я в а н е т о  н а  и н о в а т и в н и  
оперативни техники. 
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“Academia medica” 
предоставя площ за реклама

ОБЛАСТ ПЛЕВЕН Е НА ПЪРВО МЯСТО В СТРАНАТА 
ПО ОСИГУРЕНОСТ НА НАСЕЛЕНИЕТО С ЛЕКАРИ

По данни от проучване на Националния статистически институт, цитирани от Агенция „Фокус”, 
осигуреността на населението с лекари в края на 2015 г. общо за страната е 40.6 на 10 000 души от 
населението. По области, този показател варира от 26.2 до 54.6 на 10 000 души. Проучването показва, че 
осигуреността на населението с лекари  е най-висока в областите, в чиито центрове има медицински 
университети и университетски болници - Плевен (54.6 на 10 000 души от населението), София (столица) 
(49.1), Пловдив (48.1), Варна (46.9) и Стара Загора (44.0). Най-нисък е показателят за областите Разград (26.2 
на 10 000 души от населението), Добрич (26.7) и Перник (26.8).

В Плевен, най-висок за страната - 8.1 на 10 000 души, е и показателят осигуреност с общопрактикуващи 
лекари. По-висок, в сравнение със стойностите за 
страната (6.2 на 10 000 души от населението), той е и 
в областите Добрич (7.3), Видин (7.2), Стара Загора и 
Кюстендил (7.1). Най-ниска е осигуреността на 
населението с общопрактикуващи лекари в 
областите Разград (4.1 на 10 000 души от 
населението), Кърджали (4.4) и Търговище (4.5).

На основен трудов договор в лечебните и 
здравните заведения в страната, по предварителни 
данни на НСИ, в края на 2015 г.  практикуват 29 039 
лекари. Лекарите по дентална медицина са 7 513, 
като 6 746 от тях имат сключен договор с НЗОК. 
Осигуреността на населението  с лекари по 
дентална медицина общо за страната в края на 2015 
год. е 10.5 на 10 000 души от населението. В сравнение с 2014 г. се наблюдава ръст на практикуващите в 
лечебни заведения лекари по дентална медицина – броят им се е увеличил с 500, или със 7.1%, което се 
дължи на увеличения брой дентални практики, сключили договор с НЗОК. Медицинските специалисти 
по здравни грижи, работещи на основен трудов договор в лечебните заведения в страната, са общо 47 349, 
от които 30 972 са медицински сестри и 3 278 - акушерки. 
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